

Title (en)

Process for manufacturing a decorative facing panel and panel obtained by this process.

Title (de)

Verfahren zur Herstellung einer dekorativen Schichtstoffplatte und nach diesem Verfahren hergestellte Platte.

Title (fr)

Procédé de fabrication d'un panneau de revêtement décoratif et panneau obtenu par ce procédé.

Publication

EP 0022029 A1 19810107 (FR)

Application

EP 80400967 A 19800627

Priority

FR 7916612 A 19790627

Abstract (en)

This process is characterised in that a coloured base is applied to a rigid or flexible plastic plate constituting the basic support for the panel. The basic support thus coloured is dried, a metallic powder diluted by means of a suitable diluent is then applied to the coloured support by means of a spray-gun, the diluted metallic powder is stumped in order to displace and shade the powder as required to form the desired decorative pattern on the coloured background, and the pattern formed by the metallic powder is dried. The panel on which the desired pattern has been formed by means of the stumped metallic powder can either be used directly as a finished decorative facing panel, or can be used as a model serving for the reproduction of a large number of identical panels exhibiting the same pattern.

Abstract (fr)

Ce procédé est caractérisé en ce qu'on applique un fond coloré sur une plaque de matière plastique rigide ou souple constituant le support de base du panneau, on sèche le support de base ainsi coloré, on applique ensuite sur le support coloré, au moyen d'un pistolet, une poudre métallique diluée au moyen d'un diluant approprié, on estompe la poudre métallique diluée de manière à déplacer et à nuancer à volonté la poudre pour la formation du motif décoratif désiré sur le fond coloré et on fait sécher le motif formé par la poudre métallique. On peut utiliser soit directement, comme panneau de revêtement décoratif final, le panneau sur lequel a été formé le motif désiré au moyen de la poudre métallique estompée, soit, comme modèle devant servir à la reproduction d'un grand nombre de panneaux identiques présentant le même motif.

IPC 1-7

B44C 5/04; B05D 5/06

IPC 8 full level

B05D 5/06 (2006.01); **B44C 5/04** (2006.01)

CPC (source: EP)

B05D 5/06 (2013.01); **B44C 5/0415** (2013.01)

Citation (search report)

- FR 2310889 A1 19761210 - AMSELLEM CLAUDE [FR]
- FR 2182294 A5 19731207 - DUMINIL FRANCK [FR]
- DE 813363 C 19510913 - CLIPSON SAMUEL
- FR 655133 A 19290415
- FR 2281962 A1 19760312 - LEROMAIN NICOLE [FR]

Cited by

FR2538312A1; US4655985A; FR2556985A1; EP0077428A1; WO8402480A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0022029 A1 19810107; FR 2459729 A1 19810116

DOCDB simple family (application)

EP 80400967 A 19800627; FR 7916612 A 19790627